

## 《中華佛學研究》期刊徵文稿約\*

### 一、宗旨

中華佛學研究所是經教育部立案之研究單位，致力於漢傳佛教之學術研究及出版工作。依本所創辦人 聖嚴法師所頒示「立足中華，放眼世界」之指導方針，為促進中外漢傳佛教學術之發展，特與聖嚴教育基金會共同合作，舉辦研究生徵文，並收錄出版《中華佛學研究》期刊，以鼓勵碩、博士生進行漢傳佛教之相關研究。

### 二、徵文主題

凡與「漢傳佛教」有關之文、史、哲、藝術、心理、教育等各個層面之學術性論文，均為本期刊所歡迎。

### 三、徵稿對象

1. 曾任或現任國內外大專院校、研究機構之學者身分，或具博士學位者。
2. 博士班研究生、碩士班研究生（參照獎勵辦法）

### 四、截稿時間

截稿日期為每年的七月三十日，晚於截稿日者視為次期作業。惟遇特殊情況，得經編審委員會核准後予以調整。來稿一律送審，審查通過後，將刊登於每年十二月出刊的《中華佛學研究》期刊。

### 五、獎勵辦法

博士班研究生每篇新台幣二萬元（含稅）。

碩士班研究生每篇新台幣一萬元（含稅）。

---

\* 2026 年 7 月 15 日修訂。

## 六、報名方式

1. 繳交「投稿資料表」及「著作授權同意書」。

（本表請至中華佛學研究所網站 <http://www.chibs.edu.tw> 下載）

2. 繳交文稿電子檔（含 DOC 檔與 PDF 檔）及特殊字型檔、圖檔。
3. 繳交在學證明書電子檔。
4. 繳交一位教授推薦信，內容須包含對投稿文章之評語。

（請推薦人逕將推薦信電子檔 e-mail 至本刊信箱）

※ 徵稿對象 1：繳交第一、二項資料

徵稿對象 2：以上四項皆必須繳交

報名相關資料請寄至：[grant@chibs.edu.tw](mailto:grant@chibs.edu.tw)

## 七、執行方式

1. 來稿請以中、日、英文撰寫為主。中文稿件請使用繁體字撰寫，字數以 10,000~20,000 字為宜（含註腳、摘要、引用文獻）。完整稿件請包含以下所列中（日）、英文內容：題目、摘要（中文約 500 字、英文約 300 字）和關鍵詞（2 至 5 個），並附目次、參考書目（引用文獻）。論文註釋採隨頁註，詳細「撰寫格式」請參考「《中華佛學研究》撰稿格式」。（請至網站 <http://www.chibs.edu.tw> 下載）
2. 本刊採雙匿名教授審查。依據審查委員之意見，保有決議是否刊登之權力。作者對審查意見不同意修正，則視為自行撤回稿件。
3. 本刊有文字及版面格式修改之權利。二校請作者自校，文字請勿作過多刪補，以免造成編輯困難。
4. 本刊不接受一稿數投，文責由作者自負。來稿經採用後，版權即屬本刊所有，以紙本或數位方式出版，並授權本所於所屬之網路資料庫或光碟流通。未經本所編審委員會同意，不得在他處發表或另行出版。

## 八、本刊聯絡方式

電話：(+886-2) 24987171 分機 2286

電子信箱：[grant@chibs.edu.tw](mailto:grant@chibs.edu.tw)

網址：<http://www.chibs.edu.tw>

地址：新北市金山區 208303 法鼓路 555 號

## **Call for Papers: *Chung-Hwa Buddhist Studies***

The Chung-Hwa Institute of Buddhist Studies, an accredited research institute dedicated to academic research and publication in Chinese Buddhism, has launched a grant project for graduate students. In line with the institute motto declared by founder Master Sheng Yen, “Our roots are Chinese; and branches are global,” the Chung-Hwa Institute of Buddhist Studies and the Sheng Yen Education Foundation cooperate to offer with opportunities of publication and financial supports via the journal, *Chung-Hwa Buddhist Studies*.

### **I. Topics of contribution**

Academic articles related to Chinese Buddhism of any period within a wide variety of fields, e.g., literature, history, philosophy, art, psychology, education, etc., are welcome.

### **II. Prospective contributors**

Students currently enrolled in domestic and international graduate programs are welcome to submit their academic works. Prospectives with a Master’s degree who are considering further study are invited as well.

### **III. Deadline**

An issue deadline is set on July 30<sup>th</sup> annually. Manuscripts received after July 30<sup>th</sup> will be considered for the next issue except for special occasions recognized by the editorial committee. Manuscripts received by the deadline will be reviewed for the issue published in December annually.

### **IV. Contribution Fee**

Accepted articles from students in M.A. programs or contributors with a Master’s degree will be awarded NT\$10,000 (approximately 300 USD) .

Ph.D. students whose article gets accepted will receive NT\$20,000 (approximately 600 USD).

\*This project will be offered continuously until further announcement. (Twenty percent tax will be deducted.)

## **V. Submission checklist**

1. A “Contributor’s Information Sheet.” (This form is available on-line at <http://www.chibs.edu.tw>)
2. A validated statement of enrollment in graduate program, or a copy of the Master’s degree diploma.
3. Digital versions of the article (both DOC and PDF files), along with font files for special characters and/or image files (if applicable)
4. A recommendation letter from the academic adviser. Comments on the article submitted must be included in the recommendation letter as well. And the recommendation letter should be submitted directly to the following address from the academic adviser.

**\*The listed are all required. Please email them to: [grant@chibs.edu.tw](mailto:grant@chibs.edu.tw)**

## **VI. Submission guidelines**

1. Manuscripts are expected in Chinese, English, or Japanese, with a length of 10,000 to 20,000 words. A complete manuscript should include the following components: the title, an abstract within 300 words, and five keywords in both English and Chinese (or Japanese), along with table of contents and references. Please see “manuscript formatting” for the suggested format of manuscripts (available at <http://www.chibs.edu.tw>).
2. All submissions will be reviewed anonymously by two outside reviewers. Acceptance of submitted manuscripts will be based solely upon the opinions of the reviewers. Authors unwilling to meet reviewers’ suggestion for revision will be considered as withdrawal of the submission.
3. *Chung-Hwa Buddhist Studies* reserves the right to revise articles. The author is responsible for proofreading before publication.
4. Authors submitting a manuscript to the *Chung-Hwa Buddhist Studies* should not

simultaneously submit the manuscript to another journal. And the author should take full liability for the submitted article. Copyright of all accepted works will transfer to the *Chung-Hwa Buddhist Studies*. CHIBS may include articles in on-line databases or CD/DVD titles for academic distribution. The authors will be provided two copies of the published *Chung-Hwa Buddhist Studies*. Written permission must be obtained in advance to reprint or reproduce articles.

## **VII. Contact information**

Phone: (+886-2) 24987171 ext. 2286

Fax: (+886-2) 24981176

E-mail: [grant@chibs.edu.tw](mailto:grant@chibs.edu.tw)

Website: <http://www.chibs.edu.tw>

Mailing address: Dharma Drum Mountain  
The Chung-Hwa Institute of Buddhist Studies  
No. 555, Fagu Rd., Sanjie Village, Jinshan Dist.  
New Taipei City 208303, Taiwan, R.O.C